

Title (en)

Device for pulling a drill pipe string from a bore hole and for loosening pipe joints.

Title (de)

Vorrichtung zum Ziehen von Bohrrohren aus einem Bohrgrund und Lösen der Verschraubung.

Title (fr)

Dispositif pour retirer une tige de forage d'un puits et pour desserrer les joints de tige.

Publication

EP 0130450 A1 19850109 (DE)

Application

EP 84106922 A 19840616

Priority

DE 3323391 A 19830629

Abstract (en)

1. Apparatus for the pulling of bore hole tubes (5, 6) from a bore hole and the release of the screw coupling (breaking) by means of a fluid-operated working piston/cylinder unit (cylinder), characterised by a pulling cylinder (1) operating, together with the breaking device, in the axial direction of the bore hole tubes (5, 6), supported, at its ends, on the one hand on a base plate (11) and on the other hand on a breaking device (17), gripping jaw units (18, 19) arranged axially one after another, rotatable radially in opposite senses and comprising two gripping cylinders (34, 35) by means of which the bore hole tubes (5, 6) are gripped, and a release cylinder operable in the peripheral direction in relation to the bore hole tubes (5, 6) and supported on each of the gripping jaw units.

Abstract (de)

Bei einer Vorrichtung zum Ziehen von Bohrrohren aus einem Bohrgrund und Lösen der Verschraubung (Brechen) mittels fluidisch betriebener Arbeitskolben/Zylinder-Einheiten (Zylinder) wird das Lösen der Rohrverbindung in Kombination mit dem Rohrziehen vereinfacht durch einen, an einer Grundplatte (11) einerseits und einer Brechvorrichtung (17) andererseits mit seinen Stirnenden abgestützten, in axialer Richtung zu den Bohrrohren (5, 6) wirkenden Ziehzylinder (1) sowie die Brechvorrichtung (17), bestehend aus zwei die Bohrrohre (5, 6) radial mittels Klemmzylindern (34,35) festklemmenden, axial hintereinander angeordneten, radial gegeneinander verdrehbaren Klemmbackeneinheiten (18, 19) und einem an je einer Klemmbackeneinheit (18, 19) abgestützten, in Umfangsrichtung zu den Bohrrohren (5, 6) wirkenden Lösezylinder (42).

IPC 1-7

E21B 19/20

IPC 8 full level

B25B 21/00 (2006.01); **E21B 19/16** (2006.01); **E21B 19/20** (2006.01)

CPC (source: EP)

B25B 21/002 (2013.01); **E21B 19/16** (2013.01); **E21B 19/20** (2013.01)

Citation (search report)

- [A] GB 656738 A 19510829 - DONOVAN BURTON GRABLE, et al
- [A] US 4082017 A 19780404 - ECKEL EMERY
- [A] GB 907824 A 19621010 - DOWTY ROTOL LTD
- [A] US 4326435 A 19820427 - GUILLOT PRESTON F, et al
- [A] US 4202225 A 19800513 - SHELDON LOREN B [US], et al

Cited by

DE102014208113A1; EP0389289A1; CN103552013A; US10287832B2; WO9948648A3

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0130450 A1 19850109; EP 0130450 B1 19860903; AT E21954 T1 19860915; DE 3323391 A1 19850110; DE 3460612 D1 19861009

DOCDB simple family (application)

EP 84106922 A 19840616; AT 84106922 T 19840616; DE 3323391 A 19830629; DE 3460612 T 19840616